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CONSELL DE BARRI DE SANT ANDREU  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

19 de novembre  de 2023   18h a L’Auditori de la Biblioteca Can Fabra.  

 I es pot trobar a Youtube : https://www.youtube.com/watch?v=tY48E6sgOyI 

Assistents 

Presidenta:  Marta Villanueva. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

Ciutadanes i ciutadans: 32       

Altres (consellers, tècnics i ponents): 12      

Assistència total: 45 persones 

 

Ordre del dia 

1- Informe de la regidora. 

2- Informació del procés de renovació de la vicepresidència al consell de      

    barri i de la comissió de seguiment. 

3- Actualització informativa del C/ Sant Adrià ( zona antic mercat  

    provisional). 

4- Actualització informativa  del Porta a porta. 

5- Precs i Preguntes. 

    

 
 

1- Informe de la regidora. 

 

Inicialment i per tal de poder fer un fil conductor de les respostes a les vostres preguntes i consultes 

sobre les accions realitzades a cada territori, us explicaré en que consisteixen les línies del nou 

Govern del districte i que tinc l’honor d’encapçalar. 

  

Ens trobem amb molts reptes d’una ciutat que no para de créixer i d’evolucionar. És per això que un 

dels nostres eixos principals és la mobilitat, elaborant ara els plans parcials de cada barri per 

entendre les necessitats de cada via, de cada carrer. 

  

També s’ha reforçat la seguretat al districte, incloent 9 agents més de la guàrdia urbana a l’equip de 

Sant Andreu. 

  

Un altre dels pilars que queden integrats dins el que es coneix com PLA ENDREÇA és la neteja, tenim 

comunicació fluida amb l’empresa adjudicatària del districte, Urbaser, i els veïns podeu fer arribar els 

vostres comentaris, queixes i suggeriments mitjançant l’ app barcelona a la butxaca per tal 

d’optimitzar els recursos que tenim aconseguint així un districte més net. 

  

També, com a sanitària de professió que sóc, conec la importància de la sanitat pública, en 

conseqüència tindrem dos CAPS nous al districte. Salut inclou també la salut mental, igual 
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d’important que la física però sempre més oblidada. Treballarem des de la taula de salut mental, 

col•laborant amb Centres Cívics i Casals elaborant estratègies per la soledat no volguda. 

 

 

 

  

Som un districte molt divers: econòmicament, socialment i culturalment. Per tal de reduir la bretxa 

econòmica tramitem cada any beques per a la realització d’esport com d’activitats culturals, blindant 

així les activitats de lleure i extraescolars per a tothom.  

Bretxa econòmica també és no poder costejar-se internet o dispositius com mòbils o portàtils. És per 

això que tenim en funcionament oficines per a ajudar a tramitar tot tipus de documents 

administratius que cal fer-ho online.  

  

La desigualtat social inclou la discriminació, per gènere, per orientació sexual o pels seus recursos.  

A Sant Andreu ja vam ser pioners tenint la primera taula LGTBI per visibilitat aquest col•lectiu encara 

discriminat avui dia. I el passat dia 9 de novembre vam tenir la primera sessió del Consell LGTBI del 

Districte de Sant Andreu, primer, de nou, a Barcelona. 

  

Culturalment cal donar suport a la feina que realitzen les entitats arreu del territori, dinamitzen i 

generen sinèrgies de convivència i de sentiment d’arrel a cada un dels barris. Es podria dir que són, el 

cor de cada barri. 

 

Tot i així, cal fer èmfasi que no només volem activitats del districte als nostres carrers i continuarem 

apostant per què certes activitats de ciutat vinguin als nostres barris, com els actes de la Mercè, 

entre altres. 

  

 

 

 

Seguidament passaré a informar de les actuacions que s´han fet al barri o be en l' estat en que es 

troben. 

 

 

 

 

 

 

  

1) Si parlem d' urbanisme i espaï públic tenim: -  

  

. Intervencions de millora als Jardins Can Fabra , van començar aquest octubre i es preveu una 

durada de 4 mesos. 

  

.Reurbanització de la Plaça Sot dels Paletes, que consisteix en una renovació dels jocs infantils per 

fer-los accessibles. 
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.Rehabilitació estructural de les cases del carrer Pont, 6 i 8.  Aquest octubre hem començat les obres 

de consolidació i protecció de dues de les cases més antigues del barri de Sant Andreu de Palomar,  

L’objectiu de les tasques és aturar-ne el deteriorament.(Pressupost d' uns 200.000 euros). 

  

.Continuem les obres de la AV Meridians fins a Fabra i Puig 

  

.Urbanització del carrer Sant Adrià una vegada retirada la carpa provisional del Mercat. 

  

.Continuem amb el projecte de pacificació "Àgora" del carrer Sant Adrià, projecte que treballarem 

amb la col•laboració  dels veïns i veïnes, ens hem reunit amb diferents grups de veïns/entitats per 

escoltar les seves demandes. 

  

.Tenim en fase de licitació el projecte de MILLORES DEL CASAL BASCÒNIA, per iniciar aquest estiu les 

obres amb una inversió d' 1.456.000 euros 

  

.Al Parc de Santiburcio en l' edifici C de Casernes tenim el Nou Espai Jove Jaume Oller, pendent ara 

mateix del subministrament del mobiliari (previsió entre novembre-febrer del 24). 

  

.A mitjans d' aquest mes hem inaugurat la Placeta dels Gegants , al carrer de l' Arc del Mercat 

  

.Com projectes que continuem tenim:  

. Casernes 

        . Estació  Sant Andreu 

  

.Hem aprovat al Ple la modificació del Pla d' usos del Carrer Gran de Sant Andreu i Plaça Mercadal 

  

2.Si parlem d' esports. 

  

.Aquest estiu ha tingut lloc el canvi de gespa del camp Narcís Sala. Aprofito per felicitar l’ ascens de la 

UESA a la categoria de segona RFEF. 

  

.També  hem fet una sèrie de reformes a les pistes de Sant Joan de Mata, com el canvi del terra de 

les pistes . 

  

  

3.A nivell cultural hem de parlar de 

  

.Obres del Centre d' Interpretació del treball al recinte de la Fabra i Coats 

  

.De la Capella dels segadors. Hem creat un grup de treball amb  representants de la Generalitat, l' 

Arzobispat i representants del CEII per portar a terme la reconstrucció de la Capella. 

  

.Continuem donant suport als actes festius i culturals com el Festival DAU, Tardor Solidària,  DansaT o 

el Fica'T al SAT (cicle de teatre amateur) 



 
 

4 
 

  

.També hem vist la remodelació de les mitgeres del carrer Gran , pendents de plantar el jardí vertical 

pel decret de sequera. 

  

4.Per el que fa al món educatiu 

  

Aquest  2023-2024, a la xarxa d’escoles públiques de Barcelona se suma l' Escola Segre, que servirà 

per incrementar en 200 places l’oferta pública a Sant Andreu. 

  

  

Felicitar a tots i totes les entitats i persones que han guanyat el Premi Sant Andreu 2023 i encoratjar-

vos a gaudir de la Festa Major. 

 

2- Informació Plaça Sot dels Paletes 

 Es reurbanitza aquesta plaça per fer-la accessible,  s’amplia l’àrea de jocs amb nous jocs i es posa 
paviment de cautxú, es canvia mobiliari urbà i es planten més arbres. Inici obres cap al setembre. 
  

 
3- Precs i Preguntes. 

Intervencions de veïns: 
* Passen patinets i bicis per la passarel·la que va de Fernando Pessoa a Bon Pastor.  
* Ajudar a C/ Agustí Milà amb l’obertura de pujada del C/ Sant Adrià ( desmantellament mercat     
   provisional) 
* Que es posin càmeres de vigilància al C/ Gran de Sant Andreu per controlar la velocitat. 
* Que es prenguin mesures més agosarades per aconseguir que la pacificació del Carrer Gran sigui 
real. 
* Esta previst obrir el carrer Josep Soldevila? 
*  Reivindicació que la direcció del C/ Servet torni com abans. 
* Castiguem l’ incivisme, per exemple al C/ Agustí Milà. 
* En c/ Agustí i Milà hi ha massa distancia entre coixinets i s’accelera entre ells. Seria més efectiu 
barreres al terra. 
* Al C/  Joan Torra amb Carrer  Gran hi ha una font antiga i han posat al davant una altre font. A on fa 
falta una font és a entre zona Jardinets i Pl. Can Fabra  
* Es presenta una nova plataforma de veïns que demana que l’espai del mercat provisional sigui un   
   Àgora 
* Fer referèndum per decidir el que es fa amb la mobilitat quan es tregui el mercat provisional. 
* La Plataforma Àgora  ha parlat amb els operadors del Recinte de la Fabra i Coats i tothom defensa 
que no s’ha d’obrir al tràfic, que sigui espai verd pacificat. Necessari per moltíssims alumnes 
d’escoles e instituts del RFC.  
* Assoc. Porta a porta: Que s’acabi el porta a porta. No creu que les dades de l’ajuntament siguin 
certes. Critica tema protecció de dades i que les sancions d’Europa seran per no reciclar. Quan costa 
el porta a porta? 
* Els de l’Assoc. Porta a porta no parlem de reduir , que és el més important. 
*  Les conclusions d’una Assemblea ciutadana pel clima Jornada de BCN contemplava l’augment de 
contenidors intel·ligents i que es posi el porta a porta on es pugui. Hi ha veïns incívics. 
* Que es posin dispensadors d’esterilització de coloms a PL Mossèn Clapés. 
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* Basquet beat es presenta com associació que fa processos educatius en base a activitat de música 
amb pilotes de basquet. 
* En previsió del creixement de vivendes  a Colorantes, la Maquinista i la Mercedes reclama que es 
contempli ampliar els CAPs de Casernes i Bon Pastor. 
* Es demana baldeig al carrer Arquímedes on hi ha una persona al·lèrgica a la pols. 
* Als Jardinets Can Fabra hi ha una font que crea un bassal. Demana un desaigua. 
 
 
 
Respostes de la regidora: 
* A la passarel·la s’ha encarregat nova senyalització i campanya de vigilància després de posar la 
senyalització. 
* Al c/ Agustí Milà, de plataforma única,  hi havia un problema de excés de velocitat i per tant de 
perillositat. Amb les noves mesures s’ha baixat la velocitat dels cotxes. S’han posat berlineses i un 
radar informatiu. Pot ser s’ha de posar més coixins. 
* Es proposa fer un debat a l’abril per parlar del que ha d’esser l’espai que quedarà al treure el 
mercat provisional. 
*  Porta a porta: No es un caprici. Actualment, amb el sistema de recollida actual no supera el 40% i 
la Unió Europea prepara llei de residus que exigirà nivells molts superiors que si no es compleixen 
multaran. L’Ajuntament ha introduït canvis a la proposta inicial del porta a porta, com els 
contenidors intel·ligents , contenidors per bolquers i productes higiene femenina.... No es de rebut 
negar  les dades de l’ajuntament sobre el % de recollida, el mètode de càlcul és el mateix tant per 
quan les dades agraden com si no. El cost de recollida és similar . S’ha fet moltes reunions 
d’informacions amb els veïns. 
* El districte estudiarà com fer per posar els dispensadors amb menjar per esterilitzar els coloms i 
controlar així  la població. 
* S’anota la petició de baldeig C/ Arquímedes banda mar ( entre Mossèn Clapes i carrer Colòmbia). 
* La mobilitat sobre C/ Soldevila estarà en funció de la finalització d’obres de la Sagrera. 
*Les tanques que protegeixen les plantes al  II tram de Gran de sant Andreu s’han fet més altes i son 
provisionals , fins que arrelin les plantes. 
* Sobre la font dels Jardinets Can Fabra es mirarà que el projecte de remodelació dels jardins 
contempli la solució ( desaigua) i sobre les dues fonts es revisarà. 
* Esta en camí un nou CAP a  Congres – Indians. S’ha acordat un nou CAP a la Sagrera. Al CAP de Bon 
Pastor hi ha acord amb Generalitat per ampliar-lo.  
 

 

 

 


